

KURZFILM-PROGRAMM

4

CONJURING THE PAST

Auf Spurensuche begibt man sich in unsichere Gefilde. Das ambivalente Gefühl, tief sitzende Traumata an die Oberfläche zu bringen, um daran zu wachsen, oder festzustellen, dass etwas, von dem man etwas vermutete, gar nichts war.

CONJURING THE PAST

The search for traces gone by leads to uncertain realms. The ambivalence of bringing profound trauma to the surface in order to grow from it, or to discover that something you suspected never really was.

PROGRAMM

- **MODERN SPEED**
- **JUURETTOMAT**
THE ROOTLESS
- **HYVÄSTIT LENINILLE**
FORGETTING LENIN
- **BEHIND THE MASK**

Do 7.11.

19:00h
Koki

Sa 9.11.

19:00h
Koki

MODERN SPEED

Wild montierte chaotische Partikel des Sichtbaren bringen die existenzielle Zerrissenheit von Martin und Andrea Victoria zum Ausdruck: Eine Jugend in den 1990er-Jahren im norwegischen Haugesund zwischen Skatepunk, Marilyn Manson und Black Metal. Das Verstörende wird gefeiert, um die Ohnmacht und die Angst im Inneren zu betäuben. Lithium, Selbstverletzungen und Rechtsextremismus weisen den Weg.

A wild montage of chaotic particles of the visible express the existential turmoil of Martin and Andrea Victoria. Welcome to a 1990s youth in the town of Haugesund, Norway, caught between skater punks, Marilyn Manson, and black metal. Anything disturbing is celebrated to numb the powerlessness and fear contained within. Lithium, self-harm, and right-wing extremism lead the way.

Mats Christian Rude Halvorsen ist ein norwegischer Regisseur. Neben „Modern Speed“ schuf er weitere Kurzfilme, darunter „Nocturnal Journey“ (2020) und „Killing Time“ (2024).

Mats Christian Rude Halvorsen is a Norwegian director. Along with “Modern Speed” he has also directed other shorts including “Nocturnal Journey” (2020) and “Killing Time” (2024).

Norwegen 2023, 17 Min., norw. OF, engl. UT

R: Mats Christian Rude Halvorsen
B: Mats Christian Rude Halvorsen
K: Mats Christian Rude Halvorsen, Carl August Jansson
D: Andrea Victoria Bazarova, Martin Mentzoni
P: Stine Blichfeldt, Them Girls Film

Deutsche Premiere